
Afsender Resume Eventuelle bemærkninger fra 

forvaltningen 

 
Bydel: Valby/Vesterbro/Kgs Enghave 

Resume af høringssvar med bemærkninger fra forvaltningen 
 

Lokaludvalg 
Hvem: Michael Fjeldsøe og Anette 
Bonde 
 
Valby Lokaludvalg, ’Et helt liv’ –
udvalget og Kgs. Enghave Lokaludvalg 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Påpeger, at det er vigtigt at tage højde for, at der i 
områdefornyelsen i Sydhavnen er særlig fokus op 
området omkring Ellebjerg Skole. 

 Fremhæver, at det er oplagt at der i beslutningen om 
de fysiske rammer for en fritidsinstitution ved Ellebjerg 
Skole vægtes samarbejds- og 
lokalefællesskabsmuligheder med Frederiksholm Kirke. 
Der er allerede bundet 2,5 mio. kr. til et 
samarbejdsprojekt mellem skole og kirke, hvor 
endemålet er en park. 

 Ønsker, at der i de fysiske forandringer ved både 
Ellebjerg skole, Bavnehøj Skole og Skolen i Sydhavnen 
udvises hensyn til skolernes ønske om at blive 
madskoler 

 
Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen 
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Hvem: Mia Rosenkilde 
 
Vesterbro Lokaludvalg 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:   
 Ja Nej 
Enig  x 
Alternativt forslag  x 

 
 Udvalget har svært ved at forestille sig, hvordan 

forslagene skal kunne realiseres bl.a. på Vesterbro, 
hvor der er et broget og mangfoldigt udbud af 
institutioner på kryds og tværs af bydelen, både af 
selvejende, kommunale og tværkommunale 
institutioner, som pt. næsten kan vælges fra eller til alt 
efter behov og ønsker for de lokale børn og unge. 

 Mener, der kommer demokratiunderskud ift. en række 
institutioner, der har haft egen forældrebestyrelse, når 
der kommer større bestyrelser, der vil få mindre 
indflydelse. 

 Oplyser, at der er mange selvejende institutioner på 
Vesterbro, og finder det både mærkværdigt og 
uigennemtænkt og har svært ved at forestille sig 
ledelsesret og arbejdsdeling mellem skoleleder og 
selvejende daginstitutioner. 

 Finder det svært at se bydækkende tilbud som 
Billedskolen og Teaterbutikken passet ind i den 
foreslåede model. 

 Mener, at der i høringsmaterialet mangler en faglig 
begrundelse for, hvorfor forslaget bliver godt for 
børnene. 

 Opfordrer til, at der tages højde for de forskellige lokale 
forhold for bydelene, herunder geografiske 
forskelligheder, str. på ude- og indearealer, skolernes 
og institutionernes placering, netværk og muligheder 

 
- Manglende evidens/tryg fortælling 
- For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 
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ift. hinanden, pædagogernes arbejdsforhold, 
ansættelsesforhold og fremtidige position, og børnenes 
sundhed og trivsel.  

 Mener, at der evt. skal sikres en løbende dialog mellem 
forvaltningen og institutioner om udviklingen af 
løsninger, der lokalt gavner vores børn og unge bedst. 

 Mener, at det er for hurtigt at bringe dette forslag i spil, 
så tæt på folkeskolereformens implementering, 
erfaringer og iagttagelser på skoleområdet bør høstes 
først. 

Opfordrer til, at der lyttes til de forskellige lokale høringssvar 
for området. 

 
Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske omlægninger:  

 Ja Nej 
Enig   
Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Tove Ditlevsens Skole 

  

Hvem: Skolebestyrelsen på Tove 
Ditlevsens Skole (TDS) 
 
Institution: - 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag   

 Skolen peger på den pladsmæssige udfordring af det 
omfattende metrobyggeri, som først er færdig i 2019. 
Angiver, at skolen har været under ombygning i 20 år, 
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derfor ønsker man ikke et nyt byggeindgreb, der 
forstyrrer den samlede opgave 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag   

 Anbefaler, at alle fritidshjem bliver kommunale eller 
selvejende fritidsinstitutioner udenfor 
klyngeenhed/netværk 

 Anbefaler at alle fritidscentre bliver selvstændige 
centre udenfor både klyngeenhed/netværk og 
klubfællesskaber 

 Hvis der vælges en løsning, hvor fritidstilbud/centre er 
underlagt klyngeenhed og struktur, ønsker man at 
fastholde den allerede etablerede KKFO, som en del af 
den allerede samlede organisation 

 Finder, at beslutningen om Fremtidens Fritidstilbud 
kommer som en naturlig forlængelse af skolereformen 

 
Hvem: Camilla Panting - 
Forældrebestyrelse, pædagogisk 
personale og forældre 
 
Institution: Den integrerede 
Institution  
Transformeren, Klynge VE 5 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole  
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

  Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 Anerkender, at der er store fysiske udfordringer i 
kølvandet på skolereformen, men at man med forslaget 
yderligere skader trygheden og stabiliteten for de 
involverede børn.  

 Mener, at faglokaler kun udnyttes 10 % af tiden, dvs. at 
90 % af tiden står lokaler uudnyttede hen.  

 Er i klynge VE5s bestyrelse utilbøjelige til at anerkende 

- For voldsomt/timing/ 
tidsperspektiver 

- Effektivisering/besparelser 
- Landsbytanken 
- Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
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et par millioners besparelse i en (skattefinansieret) 
driftskasse - kombineret med en milliardudgift i en 
anden (også skattefinansieret) anlægskasse - som én 
samlet besparelse 

 Efterspørger om der er lavet en fremskrivning på, om 
og i givet fald, hvornår, man vil opnå en samlet 
murstensbesparelse. 

 Mener at Transformeren er godt placeret. 
 Mener at huset er fuldt udnyttet, og at man presser 

husets rammer til det yderste med 60 børn af gangen 
på matriklen. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 
 Anbefaler en udbygget version af model 1. 

Alle fritidshjem bliver kommunale eller selvejende 
fritidsinstitutioner i klynger/netværk. 

 Opfordrer til at styrke og udvikle den klyngebaserede 
model. 

 Bestyrelsen håber, at man nøje overvejer at tage vare 
på det der allerede fungerer godt. Transformeren 
handler om sammenhæng/tryghed/variation/faglighed 

 
Hvem: Britt Lundgreen - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet 
Vestervang 
 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener, at sceneskift er positivt for børnene i løbet af 

- Institutionsstørrelse 
- Skolificering 
- Effektivisering/besparelser 
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Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole en lang skoledag og kan forebygge mobning. 
 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  X 

Alternativt forslag  X 

 
 Mener ikke Fremtidens Fritidstilbud har et korrekt syn 

på børn, herunder inklusionsbørnene. 
 Ønsker ikke børn i store enheder. 
 Påpeger, at man bør huske at lave anstændige 

arbejdsforhold for pædagogerne. 
 

Hvem: Jesper Skaaning (forældre) 
 
Institution: Fritidshjemmet 
Vestervang 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ønsker ikke en kæmpe institution, og vil gerne bevare 
det gode tætte samarbejde der er i dag til Tove 
Ditlevsens skole. 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

- For voldsomt/timing/ 
tidsperspektiv  

- Institutionsstørrelse 

 Hvem: J.K. Larsen (forældre) 
 
Institution: Fritidshjemmet 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

- For voldsomt/timing/ 
tidsperspektiv 

- Institutionsstørrelse 
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Vestervang 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens skole 
 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener, man er ved at lukke fritidshjem, der allerede 
fungerer for at erstatte dem med masseopbevaring 

 Ønsker ikkeTransformeren ud af bygningerne 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 
 Foreslår, at man overtager skurvogne efter 

metrobyggeriet på Enghave Plads og udvider i højden 
Hvem: Tove Ditlevsens skole - 
Forældre fra 0.D 
 
Institution: Saxogårdens og  
Garvergårdens fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsen Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 

 Ja Nej 
Enig  x 
Alternativt forslag  x 

 Bekymrede for børnenes trivsel og dannelse 
 Henstiller til at anerkende pædagogernes arbejde 
 Mener ikke, der arbejdes med inklusion i store 

institutioner 
 Ønsker at bevare den lokale forankring 
 Mener, der bliver mere topstyring i modellen 
 Hvis ønsket er at give skolerne flere lokaler, så byg ud 

eller brug fritidshjemmene – de er der allerede 
 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

 
- Effektivisering/besparelser 
- Udsatte børn 
- For voldsomt/timing/ 

tidsperspektiv  
- skolificering 
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Alternativt forslag  x 

 
 Ønsker ikke en fritidshjemsstruktur udenfor klynger og 

netværk 
 Ønsker ikke en kæmpe KKFO – netværk gør stærk 

 
Hvem: Trine og Kenneth Asmus 
Tarding (forældre)  

Institution: Saxogården  

Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 

 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Bekymrede for deres barn i større institution. 
 Føler ikke at de bliver hørt og inddraget i beslutningen. 
 Mener, det er nødvendigt at fritidshjemmet er 

geografisk adskilt fra skolen, så børnene kan skelne 
mellem skoletid og fritid, og mener at børnenes fritid i 
forvejen er beskåret med skolereformen 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen 
 

- Institutionsstørrelse 
- For voldsomt/timing/ 

tidsperspektiv 

Hvem: Trine Anker (forældre) 
 
Institution: Saxogården  
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

- Institutionsstørrelse 
- Udsatte børn 
- For voldsomt / timing / 

tidsperspektiv 
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 Frygter at en lukning af små fritidshjem vil forårsage 
børn med behov for ekstra støtte vil blive overset i 
mængden. 

 Forstår ikke, hvorfor der planlægges opførelse af nye 
institutioner når der eksisterer gode bygninger som 
allerede er indrettet til formålet. 

 Henstiller til at afvente ordentlig implementering af 
folkeskolereformen 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Hvem: Trine Schifter Larsen (forældre) 
 
Institution: Saxogårdens fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Ønsker en tydeligt opdeling imellem skole og fritid, 
hvor skoletiden er ledet af en skolefaglig leder og 
fritiden af en faglig leder med pædagogisk baggrund. 

 Mener, at større enheder kan betyde at børnene får 
færre muligheder for fordybelse, fysisk udfoldelse ude 
og inde samt mulighed for samvær på tværs af alder, 
og et nært kendskab til de pædagoger som er en stor 
del af børnenes hverdag. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

- Skolificering 
- Institutionsstørrelse 
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Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 
 

Hvem: Thomas Kristensen (forældre) 
 
Institution: Vestervang  
 
Skole: Tove Ditlevsens Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Imod forslaget, og mener, det kun har økonomiske 

bevæggrunde 
 Mener at engagement og nærhed til alle børn 

forsvinder i stordrift.   
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

- Effektivisering/besparelser 

Hvem: Susan Grønbech Kongpetsak 
(forældre)  
 
Institution: Transformeren 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Er oprørt over at planerne kan betyde at institutionen 
Transformeren er lukningstruet. 

 Mener ikke det er sandsynligt, at der er plads til 400 
skolebørn i en institution der nu rummer 60 
vuggestue- og Børnehavebørn 

- Effektivisering/besparelser 
- Institutionsstørrelse 
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 Peger på, at en tilbygning ikke kan lade sig gøre da 
bygningen er bevaringsværdig. 

 Mener under henvisnings til behovsprognosen ikke, at 
det giver mening i børne- og ungepolitikken at 
nedlægge en velfungerende og populær daginstitution 
for at give plads til fritidstilbud. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 
 

Hvem: Sidsel Kjærulff Rasmussen  - 
Forældrebestyrelsen 
 
Institution: Den integrerede 
Institution Saxogården 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 
 

(samme høringssvar er også indsendt 
af Forældrebestyrelsen Saxogården 
id-8302/1026) 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 
 Mener ikke, at det giver mening at pege på én mulig 

og eneste løsning på alle Københavns børns vegne. 
 Henstiller til at se på kvalitet, mangfoldighed, og 

forældretilfredshed, frem for om der er 100 eller 500 
meter mellem skole og hjem. 

 Men man afskaffer det frie valg ved at reducere 
mangfoldigheden af tilbud, som København i dag 
tilbyder.  

 Bekymret for børn med særlige behov.  
 Frygter at mange forældre vil fravælge folkeskolen og 

søge privatskole 
 Mener, at det vil give udfordringer specielt omkring 

Tove Ditlevsens Skole, da de ikke mener, der findes 
egnede lokaler. Peger på udfordring ift. manglende 
udearealer, grundet metrobyggeri på Enghave Plads. 

- Ønsker 2. høringsrunde 
- For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 
- Arealer og fælles udnyttelser af 

lokaler 
- Udsatte børn 
- ’skolificering’ 
- Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
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 Anbefaler at vente med at handle til der er fundet 
ordentlige langsigtede løsninger for hver enkelt skole 
og fritidshjem. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 
 De opfordrer til at der laves en lokalt forankret 2. 

høringsrunde, når der foreligger mere 
gennemarbejdede og konkrete forslag.  

 Mener, at den brobygning og de relationer der skabes 
på tværs af aldersskel i 0-10 års institutionerne, 
forsvinder med 1:1 modellen 

 Mener, at det er helt afgørende, at der bliver 
ligeværdighed mellem skoleleder og KKFO-leder. 
Mener, at en organisering af fritidshjem inden for 
klynger og netværk kan være en medvirkende faktor 
til at skabe denne ligeværdighed. 

 Henstiller til at der skabes en tydelig forskel på 
børnenes skoleliv og fritidsliv, hvis begge foregår i 
samme lokale. 

 De opfordrer til at vente med at gennemføre 1:1 
modellen og afventer ordentlig implementering af FSR 

 
Hvem: Lotte Holmer (forældre)  
 
Institution: Saxogården’s vuggestue, 
børnehave og fritidshjem 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  X 

Alternativt forslag X  

- Effektivisering/besparelse 
- ’Skolificering’ 
- For voldsomt / timing / 

tidsperspektiv 
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Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 

 Foreslår at bruge pædagogerne mere og fordele 
timerne bedre. 

 Frygter, at ressourcestærke forældre vil skifte til 
privatskole. 

 Mener, det er vigtigt at skelne mellem fritid og 
arbejdstid og mener, at en fortsættelse af fritiden på 
skolen ikke vil være motiverende for børnene 

 Mener, at turen fra skole til fritidshjem lærer børnene 
om deres nærmiljø og til trafiksikkerhed.  

 Mener, at forslaget kommer for tæt på andre tiltag 
som inklusion af mindre ressourcestærke børn og en 
skolereform, der endnu ikke har fundet fodfæste. 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Oplever 1:1 modellen med deraf følgende reduktion i 
antallet af fritidshjem som en spareøvelse, der ikke 
bygger på velbeskrevne pædagogiske principper. 

Hvem: Lindsay og Mikkel Boysen 
Meikle – (forældre) 
 
Institution: Saxogårdens fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole  
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Har bevidst valgt en lille institution til deres barn 
 Anbefaler, at man kan inddrage pædagogerne mere i 

- Institutionsstørrelse 
- For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 
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skolearbejdet for at afhjælpe lærerne, så det hele 
kommer til at hænge mere sammen for alle parter. 

 Foreslår at leje tomme lokaler ud i formiddagstimerne 
 Frygter at trygheden og nærværet forsvinder ved 

store enheder 
 Henstiller til at afvente ordentlig implementering af 

skolereform 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen 
 

Hvem: Kirza Buch Kristensen - 
forældre  
 

Institution: - 
 

Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  X 

Alternativt forslag  X 

 

 Mener, at forslaget handler rent om økonomi uden at 
tage hensyn til børnenes trivsel 

 Mener ikke, at det kan være sundt for børn, der lige er 
startet i skole at være i det samme lokale hele dagen. 

 Henstiller til, at der laves bedre tilbud i fritidsdelen 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 

 Ingen kommentarer til organiseringen 

- Effektivisering/besparelser 
- ’Skolificering’ 
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Hvem: Kristiane Hauer – forældre 
 
Institution: - 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  X 

Alternativt forslag  X 

 

 De foreslår at vente nogle år med at igangsætte 
forslaget, og ønsker en mere langsigtet plan, hvor 
man også tager højde for de nye erfaringer, der gøres 
med pædagogernes nye tætte samarbejde med 
skolen. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen 
 

- For voldsomt/timing/tidsperspektiv 
- Effektivisering/besparelser 

 

Hvem: Vestervang fritidshjem og 
fritidsklub – MED-udvalg 
 
Institution: Vestervang fritidshjem og 
fritidsklub 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Anerkender, at der skal gøres noget i forhold til at 
fastholde den høje kvalitet i Københavns Kommunes 
fritidstilbud til byens unge. 

 Foreslår, at Vestervang fritidsinstitution overtager 
Saxogårdens 40 fritidshjemsbørn og Gravergårdens 60 
fritidshjemsbørn i Vestervangs nuværende lokaler 

 Imod at børnene skal bruge de samme lokaler i deres 
fritidsliv som de bruger i deres skoledag. 

 Enige i at Bryggergårdens fritidsklubpladser bliver 

- ’Skolificering’ 
- Areal og fælles udnyttelse af lokaler 

 



Afsender Resume Eventuelle bemærkninger fra 

forvaltningen 

 

16 

 

overført til Vestervang for at fastholde økonomisk 
bæredygtighed 

 Vestervang ønsker at forblive selvejende og tilbyde 
fritidstilbud under dagtilbudsloven med en 
ledelsesstruktur med én fritidsleder, som har et 
ligeværdigt samarbejde med skolelederne. 

 Ved at sammenlægge Vestervang og Bryggergården 
mener man at opnå en bæredygtig volumen af 
pædagogisk personale 

 Mener ikke, at man kan fastholde et højt fagligt 
niveau, hvis ikke man kan sikre en stillingsstruktur 
som personalet kan leve af. 

 De har vedhæftet et oversigtskort der viser diameter 
(1,3 km) af følgende institutioner: 

- Vestervang fritidshjem 
- Vestervangs fritidsklub 
- Vesterbro Ny skole 
- Tove Ditlevsens Skole (6-9 år) 
- Tove Ditlevsens Skole (10-16 år) 
- Bryggergården Fritidsklub 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 
 Ved at bevare organisationen fritidsinstitution og 

fritidscenter sammen, vil Vestervang fastholde og 
videreudvikle det stærke samarbejde med de to skoler  

 Peger på, at alle medarbejdere i Vestervang p.t. har 
tilknytning til en af disse to skoler. 

 Mener, at det kan være en fordel at børnene får det 
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nødvendige afbræk ved et fysisk sceneskift, når de går 
fra skole til fritid. 

 
Hvem: Yana Sohova og Jan Viegand 
(forældre) 
 
Institution: - 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 

 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  X 

Alternativt forslag  X 

 

 Bekymret for den korte tidsramme i forhold til at 
tilvejebringe den fysiske kapacitet 

 Opfordrer til, at Københavns Kommune bruger 
tilstrækkelig tid til at finde den lokale løsning der 
virker. 

 Mener, at nuværende fritidstilbud bør fortsætte indtil 
der er en løsning, der virker. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen 
 

- Areal og fælles udnyttelse af lokaler 
- Manglende evidens/manglende tryg 

fortælling 
 

Hvem: Kristoffer Harthing Egefelt – 
(forældre) 
 
Institution: Saxogårdens Integrerede 
institution  
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 

 Mener ikke lokaler på Tove Ditlevsens Skole, der 
benyttes til fritidshjem, er indrettet til det, eller kan 
indeholde det nødvendige antal børn. 

- Arealer og fælles udnyttelse af 
lokaler 

- Institutionsstørrelse 
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Ønsker beskrivelse af en bedre indretning 
Mener, det er svært for børn, der har det svært ved 
miljøer med mange børn 

 Mener, der er meget lidt plads udendørs og indendørs 
på Tove Ditlevsens skole 

 Mener ikke, det er et problem at have 500 meter til 
fritidshjem.  

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 Ingen kommentarer til organiseringen 
 

Hvem: Kristina Ahlgreen og Jacob 
Kristoffersen (forældre)  
 
Institution: Saxogården og 
Transformeren  

 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 Mener at løsningen begrænser det frie valg og 
sammenhængen i børnenes liv. 

 Mener, at Tove Ditlevsens Skole har store 
udfordringer med de fysiske rammer grundet blandt 
andet metrobyggeriet. 

 Mener, deres dreng vil have det svært hvis 
Saxogården  
Nedlægges. 

 Frygter at der bliver tale om et 100 % lokalfællesskab 
med skolen. 

 Mener at der er behov for det skifte mellem skole og 
fritid som og at det giver kendskab til nærmiljøet og 
trafiktræning. 

- Institutionsstørrelse 
- Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
- For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 
- Udsatte børn 
- Areal og fælles udnyttelse af lokaler 
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 Foreslår at bevare den nuværende struktur med en 
netværksstyret ledelse, der samarbejder på tværs. 

 Mener at skolereformen skal have mulighed for at 
blive integreret og evalueret inden der tages flere 
tiltag 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen 
 

Hvem: Jakob N. Hansen og Sofie B. 
Hansen (forældre) 
 
Institution: Fritidshjemmet 
Vestervang  
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  X 

 Mener at det er en løsning der ikke alene fjerner 
valgfriheden, men også ødelægger de fordele som 
mindre institutioner giver børn og deres familier 

 Mener den nuværende konstruktion er 
velfungerende. 

 Henstiller til, at de lokale forhold tages i betragtning, 
og at der gives mulighed for at beholde eksisterende 
velfungerende løsninger 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen 
 

- Institutionsstørrelse 
- Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
- For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 
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Hvem: Familien Gregers (forældre) 
 
Institution: Saxogårdens fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole  

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 Mener at de små fritidshjem bedre kan tage hånd om 
de udsatte børn 

 Overvejer at skifte til privatskole, hvis forslaget bliver 
vedtaget 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen 
 

- Udsatte børn 

Hvem: Liv Gish (forældre) 
 
Institution: Saxogården 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   
 Ja Nej 
Enig  x 
Alternativt forslag   

 Mener, at løsningen burde være mere gennemtænkt 
og at relevante interessenter var blevet inddraget. 

 Synes både kommunikationen omkring 
forandringsprocessen og hastigheden for 
implementering er kritisabel 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Skoleledelse og fritidsledelse skal varetages af 
forskellige ledere.  

- Areal og fælles udnyttelse af 
lokaler 

- Udsatte børn 
- For voldsomt / timing / 

tidsperspektiv 
- ’Skolificering’ 
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 Opdelingen af børn og personale bør fastholdes på 
forskellige matrikler pga. nærværet og trygheden i 
fritidshjemmene 

 Fordelen ved integrerede institutioner er at 
overgangen fra børnehave til fritidshjem kan være 
gnidningsløs og tryghedsskabende 

 Påpeger lokalemangel og mangel på udearealer - 
anbefaler at man venter med dette til at der er en 
holdbar løsning vedrørende de fysiske rammer. 
Børnene skal fysisk kunne adskille hvornår de er i 
skole og hvornår de er på fritidshjem (har fri). 
Dobbeltanvendelse af skolens lokaler skal derfor kun 
ske der hvor det er meningsfyldt, som fx gymnastiksal, 
sløjdlokale, billedkunst osv. 

 Frygter, at det bliver ”skolelæringen”, der kommer i 
centrum, hvis børnene overflyttes til skolens lokaler. 
Samt at fokus fra pædagoger/lærere, der vil komme til 
at arbejde i skolens regi vil være skole-orienteret og 
ikke fritids-orienteret. 

 Ønsker pædagogerne på de forskellige 
fritidsinstitutioner inddraget i de lokale løsninger. 

 Mener, små enheder er bedre til at håndtere sensitive 
børn. 
 

Hvem: Dea Kyhn-Rasmussen og Kim 
Orneborg  (forældre)  
 
Institution: Saxogårdens integr. Inst. 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    
 Ja Nej 
Enig  x 
Alternativt forslag  x 

 
 Mener, at man ensretter fremtidens fritidstilbud 
 Mener, det går for stærkt  

 
- Landsbytanken 
- Effektivisering/besparelser 
- For voldsomt/timing/tidsperspektiv 
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Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen 
 

Hvem: Netværksbestyrelsen SE3 
 
Institution Kongerosen, Vesterbro 
Ungdomsgård, Vestervang, 
Saxogården 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 
Enig  x 
Alternativt forslag  x 

 

 Bekymret for sammenhængen i børnenes liv 
 Stiller spørgsmålstegn ved, hvordan inklusionen skal 

lykkes 
 Mener, at det er en fratagelse af det frie valg 
 Mener, det skal sikres, at der kan skabes små rum i 

det store rum 
 Bekymret for hvor lang tid overgangsperioden kan 

vare 
 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  

 Ja Nej 
Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Hvis der skabes mulighed for at inddrage ”lille verden” 
og Garvergårdens fritidshjemsgruppe, peges der på, at 
der er mulighed for at forankre en kommende 1:1 
inst. inden for rammerne af det eksisterende netværk 
omkring Tove Ditlevsens med forankring i 

- Effektivisering/besparelser 
- Udsatte børn 
- Skolificering 
- For voldsomt/timing/tidsperspektiv 
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fritidshjemmet Vestervang 
 Ser en mulighed i at Bryggergårdens klub lægges ind 

under Vestervang klub, Klub Eskild lægges ind under 
Vesterbro ungdomsgård og Settlementets idrætsklub 
bevares. Derved bliver der 3 klubber på Vesterbro i et 
stærkt klubfællesskab, der fortsat kan forankres i 
såvel kommunal som selvejende regi. 

 Anbefaler at 0-18 års perspektivet fastholdes 
 Organisering af fritidshjem indenfor klynger og 

netværk vil være medvirkende til, at der kommer 
ligeværd mellem skoleleder og fritidshjemsleder, 
mener, det sikrer attraktive stillinger indenfor hele 0-
18 års området 

 
Hvem: Mette Strøm (forældre) 
 
Institution: Saxogårdens fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Ønsker ro og mere tid efter skolereformen 
 Bekymret for organisering under KKFO, og at det vil 

betyde, at der ingen krav er om pædagogisk personale 
og plads og ikke loft over forældrebetaling.  

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen 
 

-  
- Institutionsstørrelse 
- For voldsomt/timing/tidsperspektiv 
- Effektivisering/besparelse 

 Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    - Udsatte børn 



Afsender Resume Eventuelle bemærkninger fra 

forvaltningen 

 

24 

 

Hvem: Camilla Thomsen (forældre) 
 
Institution: Vestervang fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsen Skole 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Imod at bruge samme bygning til begge tilbud 
 Mener, det er vigtigt, at børn skifter miljø efter 

skoletid  
 Mener nuværende tilbud fungerer godt 
 Bekymret for børn med særlige behov  
 Bekymring for at overgangsperioden bliver for lang 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag   

 
 Mener, alle fritidshjem bliver kommunale eller 

selvejende fritidsinst. i  klynger eller netværk, vil give 
pædagogerne mulighed for fuldtidsstillinger 

 Ønsker, at skolen bliver ledet af en skolefaglig leder og 
fritiden bliver ledet af en faglig leder med pædagogisk 
baggrund. Begge skal være på samme niveau for at 
sikre kvaliteten 

 

- For voldsomt/timing/tidsperspektiv 
- Institutionsstørrelse      
- Skolificering                             

Hvem: Mathias Wedeken  (forældre) 
 
Institution: Vestervang 
 
Tilknyttet institution: Tove Ditlevsens 
skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 Imod at bruge samme lokaler til fritid og skole 
 Ønsker at bevare de små institutioner, der er indrettet 

til formålet og bemandet med dygtige pædagoger 

 
- Effektivisering/besparelser 
- Institutionsstørrelse 
- skolificering 
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Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen 
 

 
 
 
 
 

Hvem: Hanne Luke (forældre) 
 
Institution: Vestervang 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Mener, at der er risiko for den pædagogiske faglighed 

kan blive nedprioriteret, og at nærheden sættes på 
spil 

 Mener timingen er forkert 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen 
 

- For voldsomt /timing/tidsperspektiv 
- Skolificering 
 

Hvem: Henriette Mason (forældre) 
 
Institution: Vestervang  
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener, timingen oveni skolereformen er dårlig 
 Mener, det medfører mindre frit valg 
 Anbefaler, at der tænkes grundigt over dette forslag, 

da de mener at det kan have konsekvenser for 

- For voldsomt/ timing/ 
tidsperspektiv 

- Manglende valgfrihed 
- Effektiviseringer/besparelser 
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Københavns børn. 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 

 Ønsker at bevare fritidshjemmet og anbefaler at lave 
klynger, hvor børn kan have en fritid uden for skolen. 

 Bekymret for forringelser og prisen for fritidstilbuddet 
hvis det bliver KKFO. 

 
Hvem: Maria Ortmann (forældre) 
 
Institution: - 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Mener, det er vigtigt med en tydelig adskillelse af 
skole og fritid 

 Ønsker mindre enheder udenfor skolens matrikel 
 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

  
 Ønsker klar adskillelse mellem skolens og 

fritidstilbuddets ledelse 
 Ønsker pædagogisk ledelse i fritidstilbuddene og at 

disse tilbud bibeholdes under dagtilbudsloven 

 
- Institutionsstørrelse 
- Skolificering 
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Hvem: Louise Lidang Krøyer & Anders 
Keldroff (forældre) 
 
Institutioner: Transformeren og 
Saxogården 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Ønsker at bevare Saxogården og Transformeren, og 
små steder generelt. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske omlægninger 

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag   

 
 Ønsker, at alle fritidshjem bliver kommunale eller 

selvejende fritidsinstitutioner i klynger eller netværk 
 Ønsker, at pædagoger inddrages bedre i den nye 

heldagsskole (fuldtidsstillinger) 
 Ønsker, at skolen ledes af en skolefaglig leder og 

fritidshjem af en faglig leder med pædagogisk 
baggrund  

 Ønsker at bevare og forstærke klyngestrukturen  
 

 
- Effektivisering/besparelser 
- Institutionsstørrelse 
- Landsbytanken 

 
 

Hvem: Rasmus Rosengaard (forældre) 
 
Institution: - 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Undrer sig over, at man vil lukke velfungerende 
fritidshjem 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  

- Effektivisering/besparelser 
- Institutionsstørrelse 
- For voldsomt/timing/tidsperspektiv 
- Manglende evidens/manglende tryg 

fortælling  
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 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Mener, at man under igangsættelse af skolereformen 

ønsker at omskabe fritidsområdet på en måde som 
eksperterne tager afstand fra 

 
Hvem: Sanne Askholm (forældre) 
 
Institution: Vestervang 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Udtrykker bekymring for børnenes trivsel og 
pædagogernes arbejdsmiljø i store enheder 

 Har ikke forståelse for de argumenter, der ligger til 
grund for forslagene  
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen 
 
 
 

- Institutionsstørrelse 
- For voldsomt/timing/tidsperspektiv 
- Effektivisering/besparelser 
- Manglende evidens/manglende tryg 

fortælling  
 

Hvem: Signe M. Andersen og Niels M. 
Schmidt (forældre) 
 
Institution: - 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

- Institutionsstørrelse 
- For voldsomt/tidsperspektiv 
- Effektivisering/besparelser 
- Skolificering 
- Manglende evidens/manglende 
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Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens skole  Mener, at ændringen kommer for tæt på 
skolereformen, som endnu ikke har fundet sit 
naturlige leje 

 Mener ikke, at høringsmaterialet indeholder fagligt 
baserede argumenter men kun økonomiske 

 Mener at det fysiske skift mellem skole og fritid er 
vigtigt  

 Mener, at der er manglende fysisk plads på skolen til 
en kæmpe nybygget KKFO 

 Mener, at konsekvensen er manglende frit valg 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Mangler faglige argumenter for 1:1 forholdet mellem 

skole og fritidshjem 
 Nej til stordrift – ja til diverse fritidstilbud 

 

tryg fortælling  
 

Hvem: Sine Tofte Hannibal (forældre) 
 
Institution: Saxogårdens fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens skole 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Bekymret for, hvordan man vil sikre, at der bliver 
skelnet mellem skoletid og fritid 

 Mener ikke, børnene kan trives i en KKFO-
organisering, hvor det angives, at der ikke er samme 
krav til udearealer. 

 

- Ønsker 2. høringsrunde 
- Effektivisering/besparelser 
- Institutionsstørrelse 
- Skolificering 
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Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  X 

Alternativt forslag   

 
 Mener, at en 1:1 model skal medføre ligeværdighed 

mellem skoleleder og KKFO leder. 
 Ønsker en organisering af fritidshjem indenfor klynger 

og netværk.   
 Opfordrer til, at der laves en lokalt forankret 2. 

høringsrunde 
 

Hvem: Solbjørg Gielfeldt Petersen 
(forældre) 
 
Institution: 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  X 

Alternativt forslag  X 

 Bakker op om små enheder 
 Mener forslaget er uigennemtænkt og er udtryk for 

ensretning og ønske om besparelser 
 Mener, at det frie valg forsvinder 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  X 

 Ingen kommentarer til organiseringen 
 

- Effektivisering/besparelser 
- Institutionsstørrelse 
- Manglende valgfrihed 

 
 

Hvem: Susanne Paulsen (forældre) 
 
Institution: Saxogårdens fritidshjem 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  X 

- Landsbytanken 
- Institutionsstørrelse 
- Udsatte børn 
- Manglende valgfrihed 
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Tilknyttet skole: Tove Ditlevsen Skole Alternativt forslag  X 

 Har med vilje valgt et lille fritidshjem af hensyn til 
tryghed og nærvær 

 Ønsker at bevare de små fritidshjem 
 Ønsker at bevare retten til at vælge selv 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen 
 

Hvem: Sanne Askholm (forældre) 
 
Institution: Vestervang 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 Mener ikke, at børn vil trives i store institutioner og at 
arbejdsmiljøet for pædagogerne vil blive forværret 

 Mener at høringsmaterialet afspejler et børnesyn, 
hvor barnet er et materielt objekt, der skal opbevares 
et sted 

 Mener, at de børn der har brug for ekstra tryghed vil 
føle det overvældende i en stor institution med 400 
børn 

 Efterspørger argumenter for, de forslag der bliver 
præsenteret og vil gerne vide, hvordan skolereformen 
skal påvirke børnenes fremtid på den gode måde? 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

-  
- Effektivisering/besparelser 
- Institutionsstørrelse 
- Skolificering 
- Manglende evidens/manglende tryg 

fortælling  
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Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen  
 

Hvem: Forældrebestyrelsen  
 
Institution: Klynge VE4 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Ønsker, at Garvergården forbliver et lille, overskueligt 
fritidshjem. 

 Angiver, at Tove Ditlevsens Skole er en af de skoler i 
København, der har den største udfordring i forhold til 
det bygningsmæssige, og at kommunens forslag 
medfører stor betydning for støjniveauet og 
indeklimaet og dermed for børne- og arbejdsmiljøet. 

 Organisatorisk og ledelsesmæssigt mener de, at det er 
mest hensigtsmæssigt, at fritidshjem og klubber 
forankres under klynger uanset fysisk organisering.  

 Foreslår, at Saxogården og Garvergården lægges 
sammen til ét fritidshjem, som kan huse ca. 120 børn. 
Det påpeges, at dette medfører bevaring af de kendte 
fysiske rammer og pædagogiske principper samt 
logistik. 

 Ser en mulighed i at bevare Vestervang (som 
fritidshjem og klub) samt bevare pladserne på 
KKFO’en og flytte børnene fra Saxogårdens og 
Garvergårdens fritidshjem samlet til Transformeren. 
Samtidig foreslås, at Transformerens børn og 
personale samlet flyttes til egnede lokaler. 

 Mener, der skal foretages en kortlægning af 
lokalefaciliteterne, hvis forslaget fortsat ønskes 

- Ønsker 2. høringsrunde 
- Institutionsstørrelse 
- Udsatte børn 
- Areal og fælles udnyttelse af lokaler 
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gennemført.   
 Mener, at en del børn har brug for mindre og 

overskuelige rammer og tæt kontakt til faste kendte 
voksne, hvilket skal faciliteres hvis forslaget 
gennemføres.  

 Foreslår, at kommunen tænker i at inddrage fortov og 
kørebane, som ligger mellem indskolingen og Enghave 
plads, og i stedet omdanne dette større areal til en 
lukket gård kun til brug for Tove Ditlevsens Skole. 

 Hvis Garvergården ikke længere skal huse 
fritidshjemsbørn, ønskes etablering af 0-6 års pladser, 
herunder evt. familiepladser. 

 Anbefaler, at der foretages en 2. høringsrunde 
 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen  
 

Hvem: Peter & Tine Lyager (forældre) 
 
Institution: Fritidshjemmet 
Vestervang 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Bekymrede for det frie valg 
 Bekymrede for børn med særlige behov 
 Mener, at Vestervang er et meget velfungerende 

fritidshjem 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  

- Udsatte børn 
- Manglende valgfrihed 
- Effektivisering/besparelser 
- Institutionsstørrelse 
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 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag x  

 
 1:1 en fordel – tættere/lettere samarbejde 
 Afstanden mellem skole og fritid er en fordel, træner 

trafiksikkerhed og kendskab til nærmiljø 
 Foreslår at de eksisterende fritidshjem samles i en 

klynge med fælles leder 
 Foreslår, at man fortsætter under selvejende struktur 

 
Hvem: Marie Oskarsson (forældre)  
 
Institution: Garvergården 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsen Skole 
 
 

 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Bekymret for planen om at samle alle børn i 
fritidscentre 

 Er glad for det nære og kendskab til pædagoger og 
børn 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen  
 

- Effektivisering/besparelser 
- Institutionsstørrelse 

Hvem: Christian Brøchner (forældre) 
 
Institution: Saxogården 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

- Ønsker en 2. høringsrunde 
- Landsbytanken 
- Effektivisering/besparelser 
- Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
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 Mener, at de små fritidshjem bør bevares 
 Mener, at der er mange fordele ved de integrerede 

institutioner – børnene kender hinanden og de voksne 
 Mener, at FSR bør få fodfæste inden lukning af de små 

fritidshjem 
 Forstår de økonomiske hensyn, men mener, at det 

bliver et socialt eksperiment ift. børnene. 
 Mener, at forældrenes mulighed for at vælge 

fritidstilbud efter barnets behov forsvinder 
 Mener, at de små fritidshjem tilbyder et fysisk 

miljøskifte samt et pusterum fra skolen 
 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag   

 
 Ønsker at lade fritidshjem være enten selvejende eller 

kommunale i netværk og klynger og lade skolen 
fortsætte samarbejde med flere fritidshjem 

 Ønsker en 2. høringsrunde.  
 

- For voldsomt/timing/tidsperspektiv 
 
 
 

Hvem: Anita Rasmussen (forældre) 
 
Institution: Vestervang fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 
 

 
 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener, at det er beklageligt at de små fritidshjem skal 
lukke. 

 Mener ikke, at Tove Ditlevsens Skole har plads og 
lokaler til at imødekomme forslaget.  

 
- For voldsomt/timing/tidsperspektiv 
- Institutionsstørrelse 
- Areal og fælles udnyttelse af lokaler 
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 Mener, at det er problematisk at implementere så tæt 
på FSR. 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen  

 
Hvem: Bettina Sommer (forældre) 
 
Institution: Vestervang 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 
 

 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Mener, de eksisterende løsninger er velfungerende. 
 Mener, at de små fritidshjem bør bevares 
 Mener, at det ligner en spareøvelse. Ønsker hellere 

højere kommuneskat. 
 Mener, at det er urealistisk at skulle finde fysisk plads 

til en stor, ny institution på Vesterbro 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 
 Ingen kommentarer til organiseringen  

 

- Effektivisering/besparelser 
- Institutionsstørrelse 

Hvem: Anna Jessen (forældre) 
 
Institution: Transformeren 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

- Landsbytanken 
- Effektivisering/besparelser 
- Manglende evidens/manglende 
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Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 
 

 
 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til fysiske omlægninger 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Mener, man bør bevare Transformeren som den 
nuværende velfungerende institution med høj 
faglighed og engageret personale  

 Mener, at det er en fordel med en integreret 
institution med både vuggestue og børnehave og at 
den fysiske lokalitet er god med optimal indretning. 

 Påpeger, at personaleudskiftningen er forholdsvis lille, 
hvilket giver en godt miljø og god kultur  

 Mener, at personalegruppen er meget engageret og 
tager udgangspunkt i det enkelte barn. 

 Håber, at politikerne vil finde alternative lokaler til 
Transformeren i stedet for lukning – i en sådan proces 
bør medarbejderne også indtænkes, så de kan rykke 
med. 

 

tryg fortælling  
 

 

Hvem: Nanna Jordt Jørgensen & 
Laurent Lardon (forælre) 
 
Institution: Transformeren 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsen Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til fysiske omlægninger 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  

- Landsbytanken 
- Manglende evidens/manglende tryg 

fortælling  
- Effektivisering/besparelser 

 
 
 



Afsender Resume Eventuelle bemærkninger fra 

forvaltningen 

 

38 

 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Mener, at Transformeren er en velfungerende 

institution, som skaber et unik ramme for et trygt 
miljø og pædagogisk arbejde med de mindste 
vuggestuebørn – samt en god udflytterordning for 
børnehavebørnene. 

 Påpeger at Transformeren er en af de mest søgte 
institutioner på Vesterbro 

 Mener, at hvis man vælger at lukke vil man tabe 10 
års hårdt arbejde på gulvet med ulykkelige børn, en 
stor, frustreret forældregruppe og demotiveret 
personale 

 Håber, det vil være muligt at finde fritidstilbud til 
børnene på Tove Ditlevsen med et helhedsperspektiv 

 
Hvem: Bestyrelsen AB Skydebanen 
(andelsboligforening) 
 
Institution: Den selvejende institution 
Vestervang 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Bekymrede for forslaget. 
 Beboerne er støjplagede af den massive belastning, 

som en legeplads så tæt på beboelse medfører. I 
forbindelse med strukturændring på fritidsområdet, 
er beboerne bekymrede for en eskalering af 
støjbelastningen, herunder ved udvidelse af 
åbningstider. 

 Udvidet åbningstid har tidligere medført 
støjbelastning. 

- Areal og fælles udnyttelse af lokaler 
- Manglende evidens/manglende tryg 

fortælling  
 
 



Afsender Resume Eventuelle bemærkninger fra 

forvaltningen 

 

39 

 

 Bekymrede for, om det vil være unge, som benytter 
legepladsen til ophold, da de har observeret 
børn/unge, som ikke bor i deres bebyggelse, som 
kommer ind i deres gårdanlæg direkte fra Vestervangs 
legeplads. 

 Påpeger et i øvrigt godt samarbejde med Vestervang, 
som har været meget imødekommende, man har i 
fællesskab forsøgt flere tiltag for at reducere 
støjpåvirkningen og hindre adgang til gårdanlæg. 

 Såfremt forslaget bliver vedtaget, ser de derfor en 
lukning af legepladsen som eneste løsning. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Tove Ditlevsens Skole og Vesterbro Ny Skole 

-  

Hvem: Forældrebestyrelsen i 
Børnefortællingen VE3 
 
Institution: Klynge VE 3 – 
Børnefortællingen, Bryggergården 
 
Tilknyttet skole: Tove Ditlevsens Skole 
og Vesterbro Ny Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 Ingen kommentarer til fysiske omlægninger 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

- Ønsker 2. høringsrunde 
- Landsbytanken 
- Skolificering 
- For 

voldsomt/timing/tidsperspektiv 
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Alternativt forslag   

 
 Peger på organisering af alle fritidshjem som 

kommunale eller selvejende fritidsinstitutioner i 
klynger/netværk 

 Peger på organisering af fritidscentre som del af 
klynge eller netværk 

 Skriver, at de sidste par år har vist hvor mange fordele 
Bryggergården har fået ved at være en del af en 
klynge – det giver sammenhæng, fællesskabsfølelse 
og pædagogisk kvalitet 

 Mener, at det er vigtigt at pædagogikken har fokus på 
relationer, leg, læring og fritid i en pædagogisk 
kontekst frem for en skolekontekst 

 Henstiller til at se 0-18 som et samlet perspektiv, hvor 
der skabes sammenhæng og overgange mellem 
vuggestue, børnehave, fritidshjem, klub og 
ungdomsklub 

 Mener, at UNO (KKFO’en på Vesterbro Ny Skole) bør 
omlægges til fritidshjem og lægges sammen med 
Bryggergårdens fremtidige fritidsinstitution 

 Bekymret for Pædagogik og økonomi såfremt 
institutionen ikke forankres i klyngestrukturen 

 Mener, at Bryggergårdens klub skal forblive i klyngen 
og på nuværende adresse, fremadrettet skal klubben 
forblive en del af klubfællesskabet 

 Forældrebestyrelsen ønsker en 2. høringsrunde  
 

Ellebjerg Skole 

 -  
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Hvem: Ellebjergs Skoles 
skolebestyrelse v. Hans Henrik 
Præstbro 
 
Institution: - 
 
Tilknyttet skole: Ellebjerg skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag x  

 

 Mener, at det er vigtigt at Fremtidens Fritidstilbud 
tænkes sammen med: 

- Etablering af madskole på Ellebjerg skole 
- Helhedsrenovering og ombygning af skolen 
 Påpeger, at hele den ene langside af skolen ligger i et 

unikt stort og åbent område, som kan danne 
udgangspunkt for FF for Ellebjerg skole 

 Mener, at en ny fritidsstruktur på skolen kræver mere 
plads, og at det i den sammenhæng er vigtigt at tænke 
på de lokaler, der findes tæt på skolen – det er vigtigt 
for Ellebjerg Skole, at der tages hensyn til de mange 
projekter, der allerede er i gang på og omkring skolen 
(vedhæftet høringssvaret) 

 Mener, at den selvejende institution Lupinen kan 
indgå som en vigtig del af løsningen, da der er plads til 
en større fritidshjemsgruppe her - herunder kan man 
vha låge i hegnet reducere afstanden mellem skole og 
institution til 0 meter.  

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag   

 
 Ser en masse fordele i at et enkelt fritidstilbud bliver 

skolens hovedsamarbejdspartner 

- Areal og fælles udnyttelse af 
lokaler 
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 Ønsker at både fritidshjem og klubber kommer til at 
høre under en klynge 

 Ønsker hurtig implementering, så de børn der starter i 
Fritidshjem april 2015 ikke skal skifte fritidshjem igen 
et år senere. 

 Mener, det er vigtigt at Sydhavnen bevarer erfarne 
pædagoger og medhjælpere 

 
Hvem: Lone Rasmussen - 
Menighedsrådsformand ved 
Frederiksholm kirke,  
 
Institution: - 
 
Tilknyttet skole: Ellebjerg skole 
 
 

 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag x  

 Kirken ønsker at være en vigtig medspiller, og ser 
positivt på at området omkring kirken bliver åbnet op 

 Påpeger, at kirken vil om nogle år flytte kontorer, 
dette vil på sigt betyde, at flere af kirkens lokaler vil 
stå til rådighed, hvorfor kirken finder det oplagt med 
et tæt samarbejde med skolen og fritidsordningen 
omkring brugen af disse lokaler samt en klatrevæg på 
kirketårnet 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

- Areal og fælles udnyttelse af 
lokaler 

 
 

Hvem: Lucinda Velton - 
Forældrebestyrelse og Personale v. 
Børnehuset Lupinen 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag x  

- Areal og fælles udnyttelse af 
lokaler 
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Institution: Børnehuset Lupinen 
 
Tilknyttet skole: Ellebjerg Skole 

  

 Bestyrelsen tager til efterretning at man - som en af 
konsekvenserne af folkeskolereformen - ønsker at 
flytte det nuværende fritidstilbud i Børnehuset 
Lupinen til en anden lokalitet. Man vil indgå i 
samarbejdet om flytningen af fritidstilbuddet med de 
interessenter, der måtte være. 

 Det påpeges, at de har en forventning om, at en stor 
del af de familier der i dag gør brug af 
udflyttertilbuddet, vil tage imod tilbuddet om at 
konvertere dette tilbud til en plads i en nyetableret 3 -
6 års gruppe i Louis Pios Gade. Mener, der på 
lokaliteten Borgbjergsvej 30A være mulighed for at 
etablere yderligere skønnet 10 0 – 3 års pladser. Ved 
en sådan udvidelse vil Børnehuset Lupinen opnå 
mulighed for at blive en bæredygtig 0 – 6-års-
institution. Den fremtidige institution Børnehuset 
Lupinen vil rumme 28 0-3-årige på lokaliteten 
Borgbjergsvej 30A samt 66 3-6-årige på lokaliteten 
Louis Pios Gade 12. Dette vil ifølge Københavns 
Kommunes egne beregninger betyde en forsat 
økonomisk bæredygtig 0 – 6 års inst. 

 Anerkender begrænset efterspørgsel på 
udflytterpladser men angiver, at man vil være 
interesseret i at fortsætte ordningen på et senere 
tidspunkt, hvis tilbuddet igen skulle blive efterspurgt. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 
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 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
Hvem: Bestyrelsen v. den selvejende 
institution Spiren v. Nurettin Kilic 
 
Institution: Børnehuset Spiren 
 
Tilknyttet skole: Ellebjerg Skole 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 I forhold til de fremtidige rammer, tænker 
institutionen at der etableres yderligere to 
børnegrupper. På baggrund af dialog med 
forvaltningen om pladsen mener man at kunne skabe 
plads til 50 børnehavebørn og 14 vuggestuebørn i alt. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Mener, at beslutningen for Spirens vedkommende vil 
betyde at institutionen ikke kan blive økonomisk 
bæredygtig på sigt. 

 Mener, at det er vigtigt at fastholde aktivitet på 
Rubinsteinsvej 47 for at sikre et godt børneliv. 

 Har efter mange års selveje besluttet at ansøge 
Københavns Kommune om at overgå til kommunal 
drift med tilhør i klynge VE6.  

 

- Kommunal/Selvejende 
- Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
 
 

Hvem: Anders Vestergaard (på vegne 
af 17 forældre) 
 
Institution: Kernehuset, Børnehuset 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

- Effektivisering/besparelser 
- Manglende evidens/manglende 

tryg fortælling  
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Lupinen 
 
Tilknyttet skole: Ellebjerg skole 

 Ingen kommentarer til fysisk omlægning 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Mener, at det er en økonomisk spareøvelse uden 

tanke for børns trivsel og pædagogiske kvalitet. 
 Mener, at flytning eller lukning af Kernehuset vil være 

en forringelse af bydelens samlede tilbud til 
børnefamilier. 

 Mener, at Kernehuset er en gevinst for lokalområdet, 
og at konsekvensen ved lukning vil være at Kongens 
Enghave bliver et mindre attraktivt sted at bo for 
børnefamilier. 

 Mener, at Fremtidens Fritidstilbud ligner et 
fundamentalt opgør med de alsidige og mangfoldige 
pasningsmuligheder. 

 
Hvem: Forældrebestyrelsen i klynge 
VE6 
 
Institution: VE6 – Idrætsinstitutionen 
Bavnehøj, Børnegården 
Frederiksholm, Stubmøllen og 
Rubinen 
 
Tilknyttet skole: Bavnehøj skole og 
Ellebjerg skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag x  

 Påpeger, at Idrætsinstitutionen Bavnehøj er flyttet i 
nybyggede lokaler pr. 01.07. 2014, og mener, at det vil 
være naturligt at fortsætte med daginstitutionstilbud i 
disse lokaler.  

 Mener I forhold til Ellebjerg Skole, at et samlet 
fritidshjem omkring skolen forudsætter anlæg, 
alternativt at der frigives lokaler tæt ved skolen eller 

- Ønsker 2. høringsrunde 
- Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
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på skolen til et samlet fritidshjems tilbud, da man ikke 
mener der er plads i klyngens nuværende lokaler i P. 
Knudsensgade 35 og Wiinbladsgade 1.  

 Opfordrer til, at der efter denne høring og inden den 
endelige beslutning den 20. maj kommer en ny lokal 
høring om de konkrete lokalemuligheder omkring de 
enkelte skoler 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag   

 
 Peger på model 1: ”Alle fritidshjem bliver kommunale 

eller selvejende fritidsinstitutioner i klynge/netværk” 
– klyngeperspektivet med 0-18 års sammenhæng er 
vigtigt og giver mulighed for at sikre en fortsat faglig, 
personalemæssig og økonomisk bæredygtighed 

 Peger på model 1: ”Alle fritidscentre bliver en del af 
en klynge” 

 Peger desuden på en løsning med et samlet 
fritidshjemtilbud omkring hver af de to skoler 

 

Lykkebo Skole 

 -  

Hvem: Skolebestyrelsen ved Lykkebo 
Skole v. Martin Bjerrum Puggaard 
 
Institution: - 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener, at der er gode udearealer på St. 

- Effektivisering/besparelser 
- Areal og fælles udnyttelse af lokaler 
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Tilknyttet skole: Lykkebo Skole Vigerslevgaards fritidshjem og klub, og at området 
omkring Lykkebo Skole er ikke lige så attraktivt.  

 Er uenige i beslutningen om at 1:1 modellen 
nødvendigvis skal medføre, at det fremtidige 
fritidstilbud etableres på skolens matrikel. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag   

 
 Mener, at den optimale organisering fritidshjem vil 

være KKFO, ellers peges der på, at fritidshjem bliver 
kommunale eller selvejende udenfor klynger og 
netværk 

 Mener, at de mht. fritidscentrene har svært ved at 
vurdere den mest optimale organisering 

 Er bekymrede for børnenes udvikling, når de kun er 
sammen med børn på deres egen alder – en del af 
børns udvikling er at have forbilleder, man kan spejle 
sig i 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Valby Skole 

 -  

Hvem: Skolebestyrelsen Valby Skole v. 
Liz Nymann Laustsen 
 
Institution: - 
 
Tilknyttet skole: Valby Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 Mener at det er en fordel, at KKFO’en er fysisk 
placeret på skolen, så børnene kan benytte nogle af 
de samme arealer, som de benytter i skoletiden, og 

- Areal og fælles udnyttelse af 
lokaler 
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mener, at det giver sammenhæng i børnenes hverdag, 
at de ikke skal bevæge sig fra et sted til et andet. 

 KKFO-strukturen har desuden gjort det forholdsvis 
smidigt at inddrage pædagogerne i undervisningen i 
folkeskolen, og man angiver at samarbejdet mellem 
skolens øverste ledelse og KKFO-ledelsen har lettet 
nogle af overgangene til de nye regler i reformen. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Beklager, at det oprindeligt indstillede forslag (om, at 
alle fritidshjem bliver KKFO’er, og at institutionerne 
selv kan vælge, om de ønsker at blive en KKFO), ikke 
er sendt i høring. 

 Mener, at det vil være en meget stor fejltagelse at 
ændre på strukturen for det fritidstilbud, der er 
tilknyttet Valby Skole.  

 Hvis udvalget måtte beslutte, at Valby Skoles KKFO 
skal organiseres som et fritidshjem, er det 
skolebestyrelsens opfattelse, at det i givet fald bør 
gøres uden for klynge/netværk. 

Hvem: Malene Pedersen (forældre) 
 
Institution:- 
 
Tilknyttet skole: Valby skole 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Angiver pladsmangel.   
 Påpeger, at der lige nu er tilknyttet et fritidshjem og 

en SFO tilknyttet skolen, som fungerer – man er ved at 

- Institutionsstørrelse 
- Effektiviseringer/besparelser 
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renovere og udbygge det ene af dem 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Oehlenschlægersgade Skole 

 

Hvem: Bestyrelsen ved den 
selvejende klynge Saxoly 
 
Institution: Saxoly Fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: 
Oehlenschlægersgades Skole 
 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag   

  

 Har i samspil med Absalon beskrevet en løsning, hvor 
Absalons 100 fritidshjemspladser bliver overført til 
Saxoly og derefter indgår i en ny samlet 
fritidsinstitution efter ombygning 336 pladser ved 
Oehlenschlægersgades skole 

 Finder også en sådan sammenlægning naturlig qua 
byggeplaner for den fremtidige fritidsinstitution v. 
Oehlenschlægergades Skole  

 Ønsker, at klyngelederen forestår det fremtidige 1:1 
samarbejde med skolen på vegne af fritidshjemmet 

 Påpeger, at Saxoly og Absalon allerede har afklaret, at 
institutionernes personale uden problemer kan 
sammenlægges og samarbejde for børnenes bedste 

 Absalons grund i Kongelunden bliver pt. brugt som 
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udflyttervirksomhed og dette tænkes videreført 
 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag x  

 
 Mener at den bedste løsning for 1:1 samarbejdet med 

Oehlenschlægersgades skole vil være at lade den 
selvejende klynge Saxoly være den primære 
samarbejdspartner 

 Mener at det overordnede 1:1 samarbejde kan og bør 
varetages af klyngelederen som øverste leder af 
fritidshjemmet 

Hvem: Marie Staun - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Absalon 
 
Tilknyttet skole: 
Oehlenschlægersgades Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener, det er problematisk at nedlægge Absalon, da 
det vil betyde, at børnene tvinges til en hel dag i en 
skolegård, hvor der i forvejen er dispenseret for 
lovkrav om udeareal. 
  

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Mener, at de små fritidshjem bør bevares 
 Mener, at forældres muligheder for at have 

indflydelse på børn fritidsliv afskaffes 

- Effektivisering/besparelser 
- Institutionsstørrelse 
- Manglende valgfrihed i fritidstilbud 
- For voldsomt/timing/tidsperspektiv 
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 Mener ikke at børn udtrykker sig alsidigt, hvis de nu 
skal have en lang dag i skoleregi 

 Mener, at personalets ressourcer bør styrkes og at de 
skal have ro 

Ålholm Skole 

 -  

Hvem: Skolebestyrelsen v. Ålholm 
Skole 
 
Institution: - 
 
Tilknyttet skole: Ålholm skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag x  

 

Hvis den nye struktur skal gennemføres, foreslås: 
 At det sikres, at eleverne på Ålholm Skole kan 

bibeholde deres fysiske tilhørsforhold til skolens 
matrikel og fast personale også som klubbørn 

 At det sikres, at afdelingsleder fysisk placeres på 
skolens matrikel 

 At der inden 2. høringsrunde udmeldes klare 
pædagogiske visioner og mere konkrete ledelses- og 
organiseringsforslag, der indeholder økonomiske og 
personalemæssige konsekvenser for de nuværende 
institutioner uden på forhånd at have bestemt sig for 
én endelig fælles model for hele Kbh. 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag x  

 
 Ønsker, at KKFO1+2 Akeleje forbliver en KKFO1+2 

- Ønsker 2. høringsrunde 
- Effektivisering/besparelser 
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 Skolebestyrelsen tilslutter sig, at 
ungdomsklubpladserne overgår til Hoffmanns Minde 

 Foreslår, at den nuværende struktur ved Ålholm skole 
bibeholdes organisatorisk og fysisk for børnene 0.-6. 
klasse. 

 Mener ikke, at én fælles organisering af FF for alle 
fritidstilbud i Københavns kommune er 
hensigtsmæssig. 

 
Hvem: Forældrebestyrelsen v. den 
selvejende institution Ålholm Skoles 
Fritidshjem og Klub v.  
 Søren Nørgaard-Larsen  
 
Institution: Den selvejende institution 
Ålholm Skoles Fritidshjem og Klub 
 
Tilknyttet skole: Ålholm Skole 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Påpeger, at de er en integreret institution, hvor 
fritidshjemmet og klubben benytter sig af hinandens 
fysiske rammer, og at de deler skolegård med skolen 
samt græsarealer 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag X  

 
 Omorganisering er ikke svar på, at vi skal skabe noget 

nyt 
 Bestyrelsen anbefaler en partnerskabsmodel indgået 

mellem skolen og de to eksisterende fritidstilbud, 
betragtet som en 1:1 ledelse, forstået som én 
skoleleder i dialog med én fritidshjemsleder, hvoraf én 
af de to fritidshjemledere er udpeget som dialogpart. 
Mener, at man med dette scenarie bibeholder de små 

 
- For 

voldsomt/timing/tidsperspektiv 
- Udsatte børn 
- Effektivisering/besparelser 
- skolificering 
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 enheder i det store, forældrenes frie valg, 
aldersintegration fra 6 til 13 år og mangfoldigheden. 

 Mener, at der er tale om velfungerende tilbud. 
 Mener, at man bør holde strukturen i ro og i stedet 

reformere indholdet af skole- og fritidsdagen grundet 
FSR, der fortsat er i en opstartsfase 

 Mener, at forslaget lægger op til et ensidigt fokus på 
styring ift. kontrol- og myndighedsopgaven 

 Mener, at et fremtidigt fritidstilbud bør sikre 
valgfrihed og mangfoldighed – forældrene skal have 
mulighed for at søge de bedste passende fritidstilbud, 
det vil også give større tilfredshed 

 Mener, at det er vigtigt at prioritere de mindre 
institutioner, der favner de sårbare børn og påpeger, 
at mange børn har det svært i store børnegrupper.  

 
Hvem: Jeannet Alting (forældre) 
 
Institution: Hjørnelodden  
 
Tilknyttet skole: Ålholm Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Ønsker at bevare de to institutioner hver for sig 
 Er overrasket og bekymret over, at man oveni 

skolereformen nu vil sætte alle skolens børn sammen i 
et fritidstilbud 

 Mener, at et fritidshjem med 336 børn vil blive 
støjende og ikke et frirum efter skoledagen, og at der 
ikke er belæg for at anbefale så store institutioner. 

 Mener, at denne kommuneplan vil betyde, at man 
reelt intet valg har for at vælge fritidstilbud til sit barn. 

 

- For voldsomt/timing/tidsperspektiv 
- Manglende evidens/manglende tryg 

fortælling 
- Skolificering 
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Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
Hvem: Trine Iversen (forældre) 
 
Institution: Hjørnelodden  
 
Tilknyttet skole: Ålholm Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Mener at der mangler en undersøgelse af, om børn 
trives i de større enheder med 400 – 500 børn 

 Mener, forslaget tager udgangspunkt i besparelser. 
 Mener, at der med de eksisterende byggerier på 

institutionerne/skolen bliver for meget rod i deres 
børns liv. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

- Effektivisering/besparelser 
- Institutionsstørrelse 
- Voldsomt/timing/tidsperspektiv 
- Manglende evidens/manglende tryg 

fortælling 

Hvem: Louise Sørensen (formand i 
forældrebestyrelsen, men skriver som 
forældre til et barn på institution) 
 
Institution: Margrethe Gårdens 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

- Institutionsstørrelse 
- Udsatte børn 
- Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
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Børnehus 
 
Tilknyttet skole: Ålholm Skole 
 

 Er imod forslaget, men kan godt se at det giver 
mening med et fritidshjem tæt på skolen/matriklen, 
da det giver trygge rammer hele dagen 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Mener, at forældrenes frie valg bortfalder. 
 Mener, det er problematisk ikke at have mindre 

enheder til børn med behov for mere overskuelige 
omgivelser. 

 Påpeger, at Ålholm Skole har fået et godt ry med de to 
velfungerende fritidstilbud, og at man skal bevare 
dette. 

Hvem: Pia Flintholm (forældre) 
 
Institution: Ålholm skoles fritidshjem 
og klub/ Hjørnelodden 
 
Tilknyttet skole: Ålholm Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 Ingen kommentarer til fysisk omlægning 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Er bekymret for overskueligheden af større 

institutioner 
 Påpeger, at deres børn er følsomme børn, som har 

brug for struktur, overskuelighed og nære relationer, 

 
- Effektivisering/besparelser 
- Udsatte børn 
- Institutionsstørrelse 
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noget som personalet og størrelsen på fritidshjemmet 
har indvirkning på. 

 Mener, at fritidshjemmene skal være et åndehul efter 
en lang skoledag. 

 Vil udmelde det ældste barn, hvis sammenlægningen 
med Akeleje bliver en realitet og finde andre 
pasningsløsninger. 

 
Hvem: Forældrerådet ved KKFO 
Akeleje 
 
Institution: KKFO Akeleje 
 
Tilknyttet skole: Ålholm Skole 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag   

 Angiver, at 1:1 forslag, hvor KKFO Akeleje skal tilbyde 
plads til ca. 300 børn 0.-3. klasse fra Ålholm Skole, kan 
lade sig gøre i forhold til den fysiske kapacitet. 
  

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag   

 
 Foreslår, at der fortsættes med at have to integrerede 

institutioner og at Akeleje fortsætter med at være 
KKFO, samtidig med, at de 2 institutioners ledere 
koordinerer samarbejdet direkte med skolelederen 

 
 
 

Vigerslev Allé Skole 

  

Hvem: Flemming Klysner Nielsen – 
Klyngeleder  i Klynge VAL5 på vegne af 
forældrebestyrelsen i VAL5  

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig x  
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Institution: Klynge VAL5 og 
fritidshjemmet Slaraffenland 
 
Tilknyttet skole: Vigerslev Allé skole 

Alternativt forslag   

 Vedr. den konkrete implementeringsplan for 
Slaraffenland påpeges det, at Slaraffenland allerede 
modtager børn fra 0.-3. klasse fra Vigerslev Alles Skole 
og at fritidshjemmet og skolen allerede deler en fælles 
matrikel – fritidshjem og skole har gode erfaringer 
med lokalefællesskaber.  

 
 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag   

 
 Forældrebestyrelsen vurderer at forslaget og 1:1 

samarbejdet omkring Slaraffenland er ukompliceret, 
og i et vist omfang allerede realiseret 

 Mener, at forslaget vil sikre inklusion og fællesskaber, 
sammenhænge og gode overgange 

 Peger på model 1, at alle fritidshjem bliver 
kommunale eller selvejende i klynger/netværk 

 Mener, det er vigtigt, at den kommende løsning sikrer 
flest mulige ressourcer til medarbejderne 

 Påpeger, at et stort fritidshjem trods den fremtidige 
omfordeling af ressourcer fra fritidstilbud til skoler vil 
have de bedste forudsætninger for at opretholde den 
faglige kvalitet og bredde i medarbejdergruppen  

 Vedr. organisering af fritidscentrene, påpeges det, at 
VAL5 har børn i alderen 0-9 år og dermed ingen 
erfaring med drive fritidstilbud, derfor kan de ikke 
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vurdere ud fra egen erfaring om løsning 1, 2 eller 3 er 
at foretrække 

 

Vesterbro Ny Skole 

  

Hvem: Skolebestyrelsen v. Vesterbro 
Ny Skole v. Anette D. Fenger 
 
Institution: KKFO UNO 
 
Tilknyttet skole: Vesterbro Ny Skole 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag   

 Påpeger at Vesterbro Ny Skole for tiden vokser 
kraftigt, og mener ikke det er utænkeligt at skolen på 
et tidspunkt vil få brug for al pladsen på 
Bryggergården til fritidshjemspladser, 

 Påpeger pladsmangel til klubbørn på Vestervangs 
klubdel  

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 
 Bakker op om 1:1 modellen 
 Imod etablering af ny klyngestruktur 
 Opfordrer til, at der i den kommende model gives 

mulighed for, at den velfungerende KKFO UNO vil 
kunne fortsætte i samme form 

 Anerkender, at det kan være en fordel for pædagoger, 
der ønsker fuldtidsstillinger at være organiseret i en 
klynge, men er i tvivl om, hvorvidt pædagoger med 
hovedinteresse på de pædagogiske aspekter i 
aldersgruppen fritidshjem, vil være interesseret i at 
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dele deres arbejdsuge mellem fritidshjem og 
børnehave/vuggestue indenfor klyngen 

 Mener at høringsmaterialet kun overfladisk behandler 
visionerne for klubområdet på Vesterbro, og 
efterspørger i den forbindelse en præcisering af, at 
der ikke vil ske nedskæringer på klubområdet 

 Er umiddelbart positivt stemt over for at samle 
klubpladserne under en fælles ledelse 

 Påpeger, at det er vigtigt, at sammenlægningen af 
klubpladser ikke kommer til at betyde, at der 
nedlægges klubpladser eller at disse flyttes langt væk 
fra Vesterbro Ny Skole 

 Påpeger, at det vigtigste for et godt fritidstilbud er, at 
kunne tiltrække og fastholde engageret personale og 
ledelse, størrelsen på institutionen er mindre vigtig 

 Vil også fremhæve at en større institution er mindre 
sårbar for sygdom og ferie, samt vil kunne mulighed 
for flere forskelligartede aktiviteter  

 Det er afgørende for bestyrelsen, at der tages højde 
for at prioritere et fornuftigt klubtilbud for børnene 
på Vesterbro Ny skole med tilstrækkelige pladser til 
skolens børn i umiddelbar nærhed af skolen 

 Mener, at umiddelbart virker fornuftigt at skolens 
lokaler også kan benyttes af fritidstilbuddene om 
eftermiddagen 

 Vesterbro Ny skole er pt. i gang med et pilotprojekt, 
hvor der samarbejde med én ledelse af et samlet 
fritidstilbud, og har rigtig gode erfaringer hermed 
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Bavnehøj Skole 

 -  

Hvem: Skolebestyrelsen v. Bavnehøj 
Skole 
 
Institution: - 
 
Tilknyttet skole: Bavnehøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Mener, at det ville give god mening at opretholde 
Bavnehøj Idrætsinstitution som fritidstilbud for 
Bavnehøj Skole, som den i mange år har haft et godt 
samarbejde med, og som kun ligger 200 m fra skolen 

 Vil være rigtig kede af det, hvis Sjælør Fritidscenter 
kun skal være fritidshjem for Sankt Annæ Gymnasium 
(fra 3. klasse) og ser med bekymring på de 38 
basisbørn der går på Sjælør Fritidscenter, og undre sig 
over at der i implementeringsplanerne ikke står noget 
om basisbørnene. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Er ikke begejstrede for 1:1 modellen og mener, at det 
er vigtigt, at et fritidstilbud udgør et reelt alternativ til 
skolen. Det skal være anderledes end skolen. 

 Påpeger, at en del af forældrene har valgt et af de 
mindre fritidshjem i området for at give børnene et 
afbræk i hverdagen og muligheden for at ’skifte 
kontekst’. 

- Udsatte børn 
- Institutionsstørrelse 
- Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
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 Ønsker at bevare muligheden for at vælge mellem 
fritidshjem forsvinder, og forudser, at nogle forældre 
fremover vil fravælge folkeskolen, hvis der kun er ét 
fritidstilbud 

 Ser både fordele og ulemper ved den eksisterende 
klyngestruktur: den giver mulighed for et 
helhedsperspektiv på børnene fra 0-18, der bl.a. kan 
lette overgangene, men den overordnede 
klyngeledelse risikerer at komme for langt væk fra den 
enkelte institution 

 Såfremt 1:1 modellen implementeres, håber de, at 
man vil gøre en indsats for at bevare nogle af 
fordelene ved den eksisterende struktur 

 Håber, at der i en implementering vil blive taget 
hensyn til det eksisterende personales arbejdsforhold. 
Ønsker forældrene inddraget i tilrettelæggelsen af 
overgangsordninger, samt i at sikre børnene en god 
skolestart i sommeren 2015. 

 
Hvem: Sofie Pedersen og Morten 
Tandrup (forældre) 
 
Institution: Idrætsinstitutionen 
Bavnehøj (IB) 
 
Tilknyttet skole: Bavnehøj skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til fysisk omlægning 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Ønsker at bevare IB som en integreret institution med 

- Effektivisering/besparelser 
- Institutionsstørrelse 
- Landsbytanken 
- Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
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børnehave og fritidshjem. 
 Mener, muligheden for at vælge forsvinder, og at det 

vil skubbe flere i retning af privatskolerne 
 Påpeger, at personalet allerede har delte stillinger i IB 
 Påpeger, at en integreret institution giver tryghed og 

gode sammenhæng mellem børnehave og fritidshjem 
 Mener, at 1:1 strukturen ikke vil spare penge på IB, da 

der her kun kan spares en halv lederstilling, da det er 
en integreret institution med én leder for både 
børnehave og fritidshjem 

 
Hvem: Mia Mørch -  
Forældre  
 
Institution: Idrætsinstitutionen 
Bavnehøj 
 
Tilknyttet skole: Bavnehøj Skole 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Påpeger, at Idrætsinstitutionen Bavnehøj i sommeren 
2014 er flyttet til nyopførte lokaler.  

 Påpeger, at forslaget vil betyde flere udgifter til 
ændringerne og måske nyt byggeri. 

 Beder om, at der kigges på at spare på andre 
kommunale initiativer, når der nu ikke er råd til at 
forsætte som nu. 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Ønsker at bevare den nuværende struktur, herunder 

Idrætsinstitutionen Bavnehøj. 

- Effektivisering/besparelser 
- Udsatte børn 
- Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
- Kommunal/Selvejende 
- Institutionens sociale ansvar vil gå 

tabt 
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 Mener at en lukning vil tvinge ressourcestærke over i 
privatskolerne og dermed forstærke den tendens der 
er ift. inklusionsbørn, der i dag i høj grad må passe sig 
selv 

 Mener, at mindre synlig og mere fraværende ledelse 
på den enkelte institution medfører dårligere ledelse 

 Angiver, at de Bavnehøj Skole og Ellebjerg Skole er 
ved at få et bedre ry, og er bange for konsekvenser 
ved en lukning, ikke mindst for lokalområdet 

 Mener, en stor institution vil have mere 
administration pga. stordrift og at det vil betyde mere 
tid til intern planlægning mv. i stedet for børnetid 

 Mener, at forslaget vil betyde færre selvejende 
institutioner, da KKFO’er på skolen oftest er 
kommunale 

 Mener, at forslaget kan medføre, at de mest 
dedikerede pædagoger flytter kommune, job og 
branche 

Hvem: Lise Skjøt Møller – Forældre  
 
Institution: Fritidshjemmet 
Idrætsinstitutionen Bavnehøj 
 
Tilknyttet skole: Bavnehøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til fysisk omlægning 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Bekymret for en stor institution af hensyn til udsatte 
børn med behov for mere overskuelige omgivelser.  

- Udsatte børn 
- Manglende evidens/manglende 

tryg fortælling  
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Hvem: Klyngeleder, ledelsesteamet, 
lokalMED og forældrebestyrelsen i 
VAL1 v. Pia Lund Bakke 
 
Institution: VAL1, Sjællør Fritidscenter 
 
Tilknyttet skole: Bavnehøj 
Skole/Ellebjerg Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Peger på at fritidsinstitutioner og fritidscentre 
organiseres i kommunale klynger, da de ser at 0 – 18 
års sammenhæng forankret under Dagtilbudsloven 
samt mulighed for at fastholde faglig kvalitet i 
fritidstilbud via kombinationsstindstillinger indenfor 
samme ledelse, som også giver mulighed for samlet 
kompetenceudvikling i et 0 – 18 års perspektiv. 

 Er enige i, at Sjælør Fritidscenters fritidshjemspladser 
tilknyttes Sankt Annæ Skoles 3. klasser, men ønsker 
også en udvidet fleksibilitet for lokalområdets børn 
der ikke er tilknyttet en lokal skole. 

 Henleder opmærksomheden på at have fokus på 
mangfoldigheden i forhold til 1:1 tanken 

 Oplever, at basisbørn i forbindelse med 
Folkeskolereformen og Fremtidens Fritidstilbud er 
blevet glemt. 

 Opfordrer til, at der i samarbejde med forældre og 
personalet på Sjælør Fritidscenter fritidshjem skabes 
dialog om den bedste løsning for basisbørnene. 

 Opfordrer til, at der ved implementeringen af 
Fremtidens Fritidstilbud udarbejdes en lokal 

 
- Ønsker 2. høringsrunde 
- Udsatte børn 
- For voldsomt / timing / 

tidsperspektiv 
- Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
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overgangsordning med forældreinddragelse for de 
nuværende, indskrevne børn. 

 Ønsker en 2. høringsrunde. 
 

Skolen i Sydhavnen 

 -  

Hvem: Skolebestyrelsen v. Skolen i 
Sydhavnen 
 
Institution: - 
 
Tilknyttet skole: Skolen i Sydhavnen 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 Mener, at der må være et entydigt behov i det 
perspektiv, at Københavns Kommune har lagt 
væsentlige ressourcer i at udvikle en helt speciel skole 
med en klar og stærk naturvidenskabelig, maritim 
profil som Skolen i Sydhavnen, og at skabe yderligere 
adgang til at benytte disse tilgængelige faciliteter 
uden for almindelig skoletid, må være en gevinst.  

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 

 Påpeger, at organiseringen af fritidstilbud, såvel som 
implementeringen af nærværende plan, bør ske med 
størst mulig hensyntagen til og med fleksibilitet 
overfor lokale forhold, både nuværende og 
fremtidige. 

 Mener ikke, at der er taget stilling til fremtidige behov 
i forhold til klubtilbud for det distrikt, skolen dækker. 

- Areal og fælles udnyttelse af 
lokaler 
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Derfor er det også væsentligt for skolebestyrelsen at 
understrege, at der er et tydeligt behov for adgang til 
et klubtilbud, der netop er placeret i direkte 
sammenhæng med skolen. 

 Mener, at der er behov for at støtte op om 
udviklingen af et reelt lokalmiljø omkring skolen, også 
for de lidt større børn, hvor der ikke i dag findes andre 
muligheder. 

 

Gasværksvejens Skole 

  

Hvem: Forældrerådet, 
Skolebestyrelsen, 
KKFO-leder og 
Skoleleder på Gasværksvejens Skole 
 
Institution: KKFO Gasværkstedet 
 
Tilknyttet skole: Gasværksvejens Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 
 Mener, at mange ting i hverdagen løses enkelt og 

hurtigere i en organisering end med to selvstændige 
organisationer skole/fritidsordning. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag x  

 

 Bakker op om forslaget om 1:1. Det har været deres 
egen virkelighed i de 8 år, skolen har eksisteret. De 
kan se, at det har givet dem optimale sam-
arbejdsbetingelser og mulighed for at skabe en god 
sammenhæng for børnene.  
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 Undrer sig over, at der i høringen ikke lægges op til at 
give mulighed for at etablere KKFO’er som en løsning 
efter 1:1 princippet. 

 Ser KKFO’en og skolen som én samlet organisation. De 
har fælles ledelse og arbejder ud fra et fælles 
værdigrundlag som favner både skole og 
fritidspædagogik.  

 Påpeger, at de tager det for givet, at Gasværksstedet, 
uanset hvilken løsning der besluttes for i 1:1 
strukturen, fortsætter som en KKFO. 

 

Lykkebo Skole 

 -  

Hvem: Forældrebestyrelsen i Klynge 
VAL 2 
 
Institution: Klynge VAL2  
 
Tilknyttet skole: Lykkebo Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 
 Foreslår at klubben fortsætter i lokalerne på St. 

Vigerslevgård, da lokaler alligevel ikke kan bruges til 
andet. Samtidig mener de at det er en fordel at 
lokalerne er små. 

 Mener, at pengene kan bruges mere fornuftigt end at 
ombygge en netop ombygget (for 8 millioner) 
fritidsinstitution på Kærskiftevej til en 0-6 års 
institution. 

 Anbefaler at bygge en ny fritidsinstitution på 
Nyttehave området ved Lykkebo Skole, da de mener 
at dette alligevel står tomt halvdelen af året. 

 

- Areal og udnyttelse af fælles lokaler 
- Skolificering 
- For voldsomt / timing / 

tidsperspektiv 
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Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Vil fortsat gerne være en del af en klynge sammen 
med 0-6 års området, og mener at institutionerne 
fortsat skal være organiseret sammen med 0-18 år, da 
det blandt andet styrker sammenhængskraften i 
børnenes liv. 

 Mener, at det er vigtigt at fritidsinstitutionerne fortsat 
er udenfor skolernes domæne, så børnene oplever et 
fysisk skift i mellem de to miljøer. 

 Mener, at der de sidste fire år har været megen uro i 
form af bl.a. klyngestruktur og skolereform. 

 I forhold til 1:1, peger de på lederen af St. 
Vigerslevgård som leder i fritidsinstitutionen efter 
sammenlægningen. 

 
Hvem: Klyngeleder Poul Rasmussen 
på vegne af forældrebestyrelsen 
 
Institution: VAL3, Hansstedgård 
Fritidscenter, Lykkebo, Ungehuset i 
Valby 
 
 
Tilknyttet skole: Hanssted Skole og 
Lykkebo Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 
 Håber, at politikerne i de strukturelle overvejelser om 

Fremtidens fritidstilbud vægter ordentlige 
arbejdsforhold for de ansatte. Mener, at dette  
bedst sikres ved at fritidshjem og skole har hver sin 
ledelse, også selvom fritidshjemmet er placeret på 
skolens areal eller deler lokaler. 

 Foreslår, at man fortsat fastholder børnehave og 

- Ønsker 2. høringsrunde 
- For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 
- Areal og udnyttelse af fælles lokaler 
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vuggestue i de nyrenoverede lokaler på Højsagervej. 
Hvis det alligevel besluttes, at fritidshjemmet rent 
fysisk skal lokaliseres tættere ved skolen, bør man 
overveje at bygge et fritidshjem på grunden ved siden 
af Lykkebo Skole, hvor der er nyttehaver. 

 Understreger, at Lykkebo Fritidshjem pt. undegår en 
omfattende renovering, som belaster børn, forældre 
og personale 

 Mener, at den løsning som fremsættes kræver 
yderligere ombygning af totalt nyrenoverede lokaler 
på Lykkebo fritidshjem, hvilket derfor bør overvejes 
nøje. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Peger på, at fritidshjem samt fritids- og 
Ungdomsklubber stadig forankres i 0 – 18 års klynger, 
da det vil øge muligheden for at styrke kvaliteten i 
børn og unges fritidsliv. 

 Mener at det er vigtigt at børnene får miljøskift fra 
skoledag til fritid. 

 Er bekymret over, at den nye struktur vil være det 
tredje skift i løbet af kort tid (klyngestruktur, 
skolereform, og nu dette) 

 Anbefaler en høringsrunde nr. 2. 
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Oehlenschlægersgades Skole 

-  

Hvem: Forældrerådet for Absalon 
Fritidshjem v. Martin Elsøe Holst  
 
Institution: Absalon Fritidshjem  
 
Tilknyttet skole: 
Oehlenschlægersgades Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 
 Synes, det er uforsvarligt at sammenlægge 

fritidshjemmene samtidig med at 
Oehlenschlægersgades Skole står overfor en 
gennemgribende renovering og børnenes hverdag på 
skolen vil blive påvirket af byggerod, arbejdslarm og 
byggepladstilstande i både lokaler og skolegård 

 Mener, at Folkeskolereformen lægger op til at udnytte 
andre byrum, og de ser Kongelunden (Absalons 
udflytterdel) som en yders vigtig del af børnenes 
fritidsliv og ønsker derfor at Kongelunden medtænkes 
i den nye fritidshjemsordning. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Oplever at forslaget er et hasteprojekt, og opfordrer 
til at finde en stabil og holdbar løsning. 

 Kan godt se fordele ved en sammenlægning på 
organisationsplan, men mener, at der skal sættes 
ordentlige økonomiske midler af til en god 
forandringsproces. 

- For voldsomt/timing/tidsperspektiv 
- Areal og fælles udnyttelse af lokaler 
- Skolificering 
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 Mener, at den organisatoriske sammenlægning på 
ledelsesplan skal ske hurtigt for at skabe tryghed og 
stabilitet for alle involverede. 

 Mener, at fokus på læring vil ødelægge fritidstilbuddet 
hvis en skoleleder får mandat til indflydelse på 
pædagogisk og økonomisk styring. 

 Ønsker at fortsætte med den uafhængige ledelse af 
fritidshjemmene også gerne i nuværende form af 
klynger. 

 Mener, at den ledelsesmæssige og personalemæssige 
sammenlægning kræver tid og økonomi for at lave 
gode forandringer, og håber at forvaltningen vil sikre 
disse rammer. 

 Mener, et fysisk miljøskift mellem skole og fritidsliv er 
sundt, og opfordrer til at man ikke tvinger børnene til 
at opholde sig i den samme skolegård hele dagen. 

Kirsebærhavens Skole 

 -  

Hvem: Klyngeleder VAL7, Martin 
Rosenquist Andersen id 8328 
 
Klyngebestyrelsesformand Louise 
Soffi Halling id 8306 
 
MED-udvalg og TRIO-repræsentant 
Annette Beck id 8330  
 
Har  indsendt tre identiske 
høringssvar 
Institution: VAL7 - Blommen, 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Man har i ledelsen set på hvilke fysiske forhold, der 
giver mening også i forhold til udbygning af 
Kirsebærhavens Skole, og håber samtidig at processen 
vil være færdig inden august 2015. 

 Beskriver et forslag om et fritidshjem på matriklerne 
Blommestien 6, 8, 10, 12, 14 og 16. 

 Foreslår en udvidelse af Blommen, med 

- Areal og fælles udnyttelse af 
lokaler 
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Margrethegården og Anne-
Mariegården 
 
Tilknyttet Skole: Kirsebærhavens 
Skole 
 

anlægsmidlerne sat af til fremtidens fritidshjem, dette 
i husene Blommestien 12, 14 og 16. 

  Foreslår at man kigger på Dagplejen og springbrættet 
i det forslåede projekt omkring Kirsebærhaven. At der 
kigges på dagplejen stadigvæk fungerer i nuværende 
form, dog i andre lokaler. 

 Foreslår, at alle fritidshjemsbørn fra Anne-
Mariegården og Margrethegården, som er under 
prinsessegårdene og samme leder, flyttes til Blommen 
omkring august 2015. Dette er ca. 112 
fritidshjemsbørn. 

  Foreslår, at vuggestuen og børnehaven fra 
Blommestien 10 flyttes til en af Prinsessegårdene. 
Dette betyder, at de 44 børnehavepladser flyttes 
fysisk. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 At man fortsætter fritidshjemmet under klyngen VAL7 
– så dette bliver et fritidshjem med 448 børn og 
voksne under klyngestrukturen. 
 

Vedhæftet beskrivelse af området og forslag. 
 

Engskolen 

 -  

 Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    - Areal og fælles udnyttelse af 
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Hvem: Skoleleder på Engskolen Maria 
Bælum 
 
Institution: 
 
Tilknyttet skole: Engskolen  

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag   

 

 Mener, det i forbindelse med helhedsrenoveringen fra 
sommeren 2015 er oplagt at tage hensyn til de 
bygningsmæssige behov, der vil være ved en 
omlægning til KKFO. 

 Ser det som en nødvendighed, at fritidshjemmets og 
skolens ledelser samles i lokaler i direkte tilknytning til 
hinanden 

 Peger på, at renovering af lokalerne på nederste etage 
vil være en nødvendighed, da skolen her ser 
muligheder for at samle ledelsen fysisk her 

 Påpeger, at klubdelen ligger i en separat lejlighed i 
Lyrskovgade, og mener at det er af allerstørste 
betydning, at dette klubtilbud bevares, idet eleverne i 
klubben har vanskeligere ved at klare sig i en 
almindelig klub 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag   

 
 Ser positivt på, at fritidshjemmet omlægges til KKFO 

og glæder sig til de konstruktive forandringer og 
nytækning dette vil medføre. 

 Peger på, at fritidshjemmet ved Engskolen omlægges 
til KKFO udenfor klynger/netværk. 

 

lokaler 
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Hvem: Forældrebestyrelsen, 
institutionsbestyrelsen og personalet 
og Skoleleder fra Fritidshjemmet ved 
Engskolen v. Marianne Malmkjær-
Mørch     
 
Institution: Fritidshjemmet ved 
Engskolen 
 
Tilknyttet skole: Engskolen 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener, at selvstændige lokaler til fritidsdelen er 
vigtige for tydelighed omkring sikring af lokalets 
funktion og muligheder for aktiviteter af hensyn til 
børnene.  
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Ønsker ikke en omlægning til KKFO, da de ikke mener, 
at denne organiseringsform tydeligt sikrer de 
fritidspædagogiske kerneopgaver en selvstændig 
berettigelse. 

 Deres målgruppe er børn og unge med lettere 
generelle indlæringsvanskeligheder. Derfor er det af 
stor betydning, at de fortsat dækker 0.-10. klasse, 
samt at afdelingen for de ældste fortsat har deres 
selvstændige lokaler med mulighed for at dyrke et 
særligt ungdomsmiljø. 

 De er med forslagene bekymrede for, om deres unge 
medtænkes i organiseringen af fritidscentrene. 

 Mener, at forslaget om at omorganisere 
Fritidshjemmet, så det omlægges til KKFO er i 
modsætningsforhold til BR-beslutningen fra 2003, 
som indebærer at eksisterende fritidshjem fastholder 
deres nuværende status, med mindre det enkelte 

- Udsatte børn 
- Skolificering 
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fritidshjem selv ønsker en omlægning til KKFO 

 Fritidshjemmet ønsker at fortsætte og videreudvikle 
det gode samarbejde med Engskolen om børnene, 
uanset hvordan den fremtidige organisering ser ud. 

 Nævner, at 18-25-tilbuddet som siden 2012 har været 
tilknyttet Fritidshjemmet ved Engskolen og som er et 
aftentilbud én aften om ugen for tidl. elever fra 
Engskolen, Frederiksgårds Skole, Dyvekeskolens 
specialklasserække og Kildevældsskolens 
specialklasserække, ikke bør forsvinde, hvis 
Fritidshjemmet omlægges til KKFO, dette vil være et 
kæmpe tab. 

 

Øvrige 

 -  

Hvem: Maria Elborg Noer – indsendt 
på vegne af forældre, personale og af 
bestyrelsen i Folehavens Ungdomshus 
 
Institution: Folehavens Ungdomshus 
 
Tilknyttet skole: - 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag X  

 Ønsker at Folehavens ungdomshus fortsat er en del af 
klubfællesskabet Valby Vest og dermed, at der 
fremover skal være to fritidscentre i Valby 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 
 Ønsker ro til at fortsætte arbejdet og udviklingen i 

deres klubfællesskab.  

- Udsatte børn 
- For voldsomt/timing/tidsperspektiv 
- Institutionsstørrelse 
- Institutionens sociale ansvar vil gå 

tabt 
- Fritidscentre vil fjerne det nære 

miljø for klubbørnene 
- Kommunal/Selvejende 
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 Er bekymrede for brug af ressourcer ved evt. 
omstrukturering og etablering af nye netværk 

 Ser store udfordringer ved at de to klynger skal 
sammenlægges på klubområdet, frygt for at der bliver 
endnu længere mellem ledelse og praksis 

 Mener at det er vigtigt med en ledelse, som er lokalt 
forankret, som på den måde også bliver den bedste 
medspiller i SRP-regi 

 Frygt for at man vil bryde klynge- og netværks 
strukturen op 

 Ønsker en fast forankret ledelse i klubberne, fastholde 
organiseringen på ledelsesniveau, som den er i 
klubfællesskaberne nu 

 Beskriver, at Valby Vest og Valby Øst 
klubfællesskaberne er bygget op sådan, at de hver 
især består af en stor kommunal klynge og så en 
selvejende klub. Frygter, at en sammenlægning vil 
medføre længere mellem ledelse og praksis, og at 
man som selvejende klub vil være bekymret for at 
blive ”glemt”/ ”klemt” af den store klynge.  

 Mener, at stedfortræder/faglig-sparringspartner-
rollen bør fjernes og at man fra starten bør have fokus 
på at udvælge den rette 
fritidscenterleder/klubfællesskabsleder fra starten 

 
 
 
 
 
 
 
 

Hvem: Klub Rughave 
 
Institution: Klub Rughave 
Specialfritids- og Ungdomsklub 
 
Tilknyttet skole: - 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 Ingen kommentarer til fysisk omlægning 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  

 
- Ønsker 2. høringsrunde 
- Udsatte børn 
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 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Gør opmærksomme på klubbens særlige profil og 

mener, at det er tilbud, der er vigtigt at fastholde og 
udvikle 

 Håber at FF også kan indeholde det særlige tilbud, 
hvor klubben rummer unge med store vanskeligheder 
ift. senmodning, socialt liv, seksualitet, 
selvmordstanker, styring af økonomi, bopæl og 
uddannelse 

 Håber at der bliver en 2. høringsrunde af FF 
 

Hvem: Leder af den selvejende 
institution Settlementet Børn og Unge 
v. Peter Gorm Hansen på vegne af 
bestyrelsen 
 
Institution: Fritidscentret 
Settelmentet Børn og Unges 
 
Tilknyttet skole: - 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 
 Foreslår at lægge klub Eskild ind under 

Ungdomsgården, de mener er for lille til at køre 
selvstændigt.  

 Gør opmærksom på, at der ved et samlet klubtilbud 
på ydre Vesterbro, skal tænkes ind, at der pt. ikke 
tilbydes ungdomsklubpladser i denne del af 
Vesterbro. 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

- Kommunal/Selvejende 
- Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
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 Mener at det vil være oplagt at etablere et stærkere 
samarbejde i klubfællesskabet evt baseret på et 
kommissorium udviklet i samarbejde med de enkelte 
institutioners bestyrelser. 

 Mener, at en styrket organisering vil være at alle 
fritidscentre er selvejende (pt. er Bryggergården og 
Klub Eskild kommunale) 

 Anbefaler at bevare Det Maritime Ungdomshus i sin 
nuværende form.  

Hvem: Bestyrelsen i Klynge VE1 v. 
Anne Toksvig Bjerg 
 
Institution: Klynge VE1 
 
Tilknyttet skole: 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 Ingen kommentarer til fysisk omlægning 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag   

 
 Ønsker, at fritidstilbuddene forankres i klyngerne med 

1:1 ledelse for klyngeleder og skoleleder – mener, 
denne struktur skaber sikrer den pædagogiske kvalitet 
for det enkelte barn bedst muligt. 

 Er som bestyrelse bekymret for fokus på 0-18 års 
perspektivet, gode overgange og sammenhænge, hvis 
fritidstilbuddene lægges udenfor klyngerne. 

 

- Kommunal/selvejende 
 

 Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   
 Ja Nej 
Enig   

- For voldsomt/timing/ 
tidsperspektiver 
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Alternativt forslag  x 
 

 Opfordrer til brug af flermatrikelsmodellen, der hvor 
dette er hensigtsmæssigt. Mener, dette vil åbne op 
for, at flere små fritidshjem kan slås sammen under en 
ledelse, og oplevet utilfredshed blandt 
fritidshjemmene, forældre og børn undgås. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 
Enig x  
Alternativt forslag  x 

 
 Støtter op om model 1 for fritidscentre 
 Er bekymrede for overlevelsen af de selvejende 

institutioner, når 1:1 modellen implementeres. 
Påpeger, at det her er af stor vigtighed, at de 
selvejende institutioner ligestilles med de kommunale 
institutioner, når der træffes beslutning om hvilken 
institution, der skal slås sammen med skolen. 

 Lokaludvalget opfordrer til en lokal vurdering af valget 
af institution for at finde den bedste kandidat til 
sammenlægning frem for, at valget udelukkende 
træffes ud fra den fysiske placering af institutionerne. 

 Påpeger, at en omstrukturering af fritidstilbuddene så 
tæt på ændringerne som følge af folkeskolereformen 
risikerer at bidrage til utrygheden for det enkelte 
barn, samtidig med, at personalet sættes under 
yderligere pres og således uden mulighed for at 
afsætte den nødvendige tid til det enkelte barn på 
dette sårbare tidspunkt. 
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 Finder, at det er vigtigt, at der er fleksibilitet i 
operationaliseringen af 1:1 princippet. Støtter op, om 
den løsning, der forslås om partnerskab mellem to 
institutioner af Ålholm fritidshjem og Klub ved Ålholm 
skole. 

 Der påtænkes ikke sammenlægning af skoler og 
fritidsinstitutioner med det politiske oplæg til 
organisatoriske modeller, som her er sendt til 
kommentering. 

 Da sammenlægning af fritidsinstitutioner og skoler 
ikke er til kommentering, og høringssvaret 
overvejende handler om fritidshjem, vurderes det, at 
der eventuelt henvises til model 1 
klynge/netværksorganisering for både 
fritidsinstitutioner og fritidscentre 

 Frygter tab af mangfoldighed i tilbuddene. 
    


